
Generalforsamling i Egense-Rantzausminde Lokalhistoriske Forening   

torsdag den 13. april 2023 i Egense Forsamlingshus, lille sal 

 

Der var 8 fremmødte udover bestyrelsen og arkivisterne 

Velkomst ved formanden Klaus Johannesen 

Fællessang : Sigurd Barrett - Danmark gennem tusind år 

 1. Valg af dirigent og referen 

Dirigent: Jacob Ussing som konstaterede, at generalforsamlingen var lovligt indkaldt, da der var 

udsendt mail til medlemmerne den 19.3.23. 

Referent: Inger Christensen 

2. Bestyrelsens beretning ved formanden Klaus Johannesen 

Se bilag: Formandens skriftlige beretning 

Som det fremgår af beretningen, nævnte Klaus, at en af de store udfordringer for foreningen er, at 

der er for få aktive til at deltage i arkivarbejdet.  

Et medlem gav udtryk for, at vedkommende gerne ville bidrage, men på grund af skiftende 

arbejdstider ikke havde mulighed for at deltage i arkivarbejdet. 

I den forbindelse foreslog Eva Agger, at man kunne oprette nogle undergrupper, som f.eks. ville 

kunne sortere noget af materialerne (f.eks. materialet fra Efterskolen), og arbejde med det på 

andre tidspunkter end i arkivåbningstiden.  

Forslaget blev positivt modtaget.   

3. Regnskab 

Regnskabet for 2022 blev udleveret (se bilag) og gennemgået af Klaus. 

Klaus henviste specielt til udgiften til forsikring. Foreningen har tidligere ikke haft sin egen 

forsikring, hvilket er nødvendigt, da vi ikke er omfattet af Forsamlingshusets forsikring. Derfor 

denne nye udgift.  

En anden ny, betydelig post er abonnementet for den nye kopimaskine/printer. 

De øvrige poster svarer stort set til det budgetterede. 



Vi havde budgetteret med 60 medlemmer, men har faktisk haft 69 medlemmer. 

Vi har indtægter fra kopier, da vi deler kopimaskinen med Beboerforeningen, som betaler for egne 

kopier. 

4. Budget og fastsættelse af kontingent 

Som det fremgår af det udleverede budget, regner vi med indtægter i forbindelse med kopi/printer 

abonnement. Det skyldes, at vores abonnement inkluderer 15.000 kopier, hvilket langt overstiger 

vort forbrug. Som ovenfor nævnt betaler Beboerforeningen for at tage kopier på vores 

kopimaskine. Fremover kan vi også udleje printeren til det nyoprettede lokalråd. 

5. Indkomne forslag 

 Ingen indkomne forslag 

6. Valg 

• bestyrelsesmedlemmer: Clavs Dehli, Hanne Adamsen og Inger Christensen på valg: alle 

genvalgt 

• suppleanter: Tina Rosenlund og Eva Agger. Suppleanter er på valg hvert år. Tina ønskede 

ikke at fortsætte, Eva Agger genvalgt. ny suppleant: Walther Christensen. 

• revisorer: Bjerne Søberg genvalgt. Til erstatning for vores anden revisor, Hans Hellemann, 

som desværre døde for ganske nylig, valgtes Torsten Glasius. 

7. Eventuelt 

Guldbarren, som blev indstiftet for nogle år siden, og som overrækkes til en person, der har ydet 

en særligt indsats for foreningen, bliver videregivet til John Hansen. Selv om John i mange år ikke 

har været formelt, aktivt medlem af bestyrelsen, fortsætter han alligevel med at lave foreningens 

regnskab. 

Aftenen sluttede med, at Jens Nagel fortalte om kredsen omkring Bertolt Brecht og Walter 

Benjamin. Jens har en stor interesse for og viden om Bertolt Brecht, primært om de seks år, hvor 

Brecht var i exil i Danmark og boede i huset ved Skovsbostrand. Jens finder stadig nye oplysninger, 

som han fortalte engageret om.   

 

 


